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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az interpelláció címe: "Miért veszik el tőlünk a Balatont?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Önök  szerint  vajon  minden  rendben  van  a  Balatonnal?  A nádasok  területe  nő,   a  turisztikai
beruházások  pedig  az  ottlakók  és  az  átlagos  turisták  igényei  szerint  épülnek?  Tavaly  ugye
kineveztek miniszteri biztost is a Balaton élővilágának megóvásáért, azonban arra a kérdésre, hogy
a fizetése felvételén túl mit tett a tóért egy év alatt, nem sikerült választ adniuk.

Én most válaszolok, szerintem semmi sincsen rendben.

A Balaton egykor mindannyiunké volt: bárki és bárhol hűsölhetett a vízben, élvezve a tó szépségét. 
Ma ez a világ eltűnőben van: fideszes politikusok családtagjai,  NER-közeli oligarchák 
folyamatosan építik be a tópartot, amivel súlyos környezetvédelmi károkat okoznak, és elzárják az 
embereket a víztől. Ha valaki nem luxusturista, lassan már hozzá sem férhet a Balatonhoz!

Folyamatos a Balaton-part beépítése: az állam finanszírozza a rombolást, amiben sokszor partnerek 
az önkormányzatok is, amikor átminősítik, illetve eladják a területeket fidesz-közeli 
vállalkozóknak.  

Ezek  az  építkezések  nem az  átlagembert  szolgálják,  eltűnnek  az  olcsóbb kempingek,  bizonyos
településeken még a partra lejutni is nehéz fizetés nélkül. Sorra állnak a daruk a parton, épülnek a
méregdrága  új  szállodák,  apartmanházak.  Épülnek  a  kikötők,  mesterségesen  magasan  tartják  a
vízszintet, ami a nádasok számára káros. Mindezt csak azért, hogy a luxusyachtoknak kedvezzenek.

A természet  védelme  és  a  vízminőség  senkit  nem  érdekel,  a  hatóság  szinte  dísznek  van,  a
környezetvédelmi  engedélyezés  részrehajló  (valójában  egy  vicc),  már  ahol  van  egyáltalán.  A
befektetők rendelik meg a környezeti hatásvizsgálatokat. Elég csak az egykori Club Aliga helyére



 
tervezett épületsorra gondolnunk, amelynek felépítéséhez  le akarják gyalulni a magaspartot, ami a
különleges természeti kincs és a gyönyörű kilátás rombolását jelenti.

Ha nincsen hatósági  vizsgálat,  sok esetben egyáltalán nem ellenőrzik a  helyi  építési  szabályzat
betartását, vagy nevetségesen alacsony bírságot szabnak ki, ha valamilyen szabálytalanságra mégis
fény  derül.  Erre  szomorú  példa  Tihany  beépítése,  az  óvári  rész,  mely  Nemzeti  Parki  terület,
szőlőnek és kis présházaknak kellene ott állni, ehhez képest minden telken villa áll, szabálytalanul.
Estig  sorolhatnám,  hogy  hányféle  szabályt  szegnek  ezek  a  hatalmas  épületek,  ahol  borospince
helyett  több száz négyzetméteres luxusvillák,  térkő és esővíztárolónak hazudott  medencék sorát
találjuk.

Pusztul az élővilág: a beépítések, a nádirtások károsan hatnak az élővilágra, gyengítik a tó 
„immunrendszerét”.

Önök azt hiszik, kizsigerelhetik a tavat. De a felelőtlen beépítéseknek, a nádpusztításnak meglesz a
böjtje. Előbb utóbb, ha így haladnak, végleg tönkreteszik a Balatont.

Várom Miniszter Úr válaszát:

Miért veszik el a magyaroktól a Balatont? Miért teszik kockára a magyar tenger jövőjét?
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